



Brüssel, den 5. Oktober 2016
(OR. en)

12900/16

JAIEX 83
COWEB 101
EUROJUST 126
COPEN 287

I/A-PUNKT-VERMERK

Absender:	Vorsitz
Empfänger:	Ausschuss der Ständigen Vertreter/Rat
Nr. Vordok.:	11308/16
Betr.:	Vorhaben Eurojusts, Verhandlungen über ein Kooperationsabkommen mit Albanien aufzunehmen

1. Die Präsidentin von Eurojust hat den Rat in einem Schreiben über den Vorschlag Eurojusts informiert, am 15. September 2016 förmliche Verhandlungen im Hinblick darauf aufzunehmen, ein Kooperationsabkommen mit Albanien zu schließen (s. Anlage).
2. Gemäß Artikel 26a Absatz 2 des Beschlusses des Rates vom 28. Februar 2002 über die Errichtung von Eurojust, zuletzt geändert durch den Beschluss 2009/426/JI des Rates vom 16. Dezember 2008, kann der Rat zu diesem Vorschlag alle von ihm als geeignet erachteten Schlussfolgerungen ziehen.
3. Die Gruppe "JI-Außenbeziehungen" (JAI-RELEX) hat das Schreiben in ihrer Sitzung vom 18. Juli 2016 erörtert, und der Vorsitz hat den Delegationen bis zum 26. Juli 2016 die Gelegenheit zur Stellungnahme gegeben. Von den Delegationen sind keine weiteren Stellungnahmen eingegangen.
4. Der AStV wird ersucht, den Rat zu ersuchen, den Vorschlag von Eurojust, förmliche Verhandlungen im Hinblick darauf aufzunehmen, ein Kooperationsabkommen mit Albanien zu schließen, zur Kenntnis zu nehmen.



EUROJUST
The European Union's Judicial Cooperation Unit
P.O. Box 16183 – 2500 BD The Hague • The Netherlands

D160159

Mr Peter Babiak
Chair of the JAI-RELEX (JAIEX) Working Party
Council of the European Union
Rue de la Loi 175
B-1048 Brussels

The Hague, 12 July 2016

Eurojust's plan for commencing negotiations with a view to entering into a cooperation agreement with Albania

Mr. Chair,
Dear Mr Babiak,

In accordance with Article 26a(2), final sentence of the Council Decision of 28 February 2002 setting up Eurojust, as last amended by Council Decision 2009/426/JHA of 16 December 2008, I am pleased to inform you that Eurojust envisages launching - on 15 September 2016 - formal negotiations with the intention of entering into a cooperation agreement with Albania.

This follows the decision taken on 27 March 2008 by the College of Eurojust to include Albania in its priority list for the entering into of cooperation agreements with third States.

We look forward to receiving the conclusions the Council may deem appropriate with respect to the above prior to the indicated commencement date of negotiations.

Yours sincerely,

A handwritten signature in black ink, appearing to read 'M. Coninsx', followed by a horizontal line.

Michèle Coninsx
President of Eurojust